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Burmistrz Miasta i Gminy Nowa Sarzyna informuje, że:
1. Ogłoszony jest I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
nieruchomości gruntowych o nr ewid. 1953/1, 2000, 3602, położonych 
na terenie wsi Sarzyna;
2. Wywieszony jest wykaz nieruchomości gruntowych niezabudowanych 
o nr ewid. 294/1, 295/1, 296/1, 334/4, położonych na terenie miasta 
Nowa Sarzyna przeznaczonych do sprzedaży w formie przetargu ustnego 
nieograniczonego;
3. Wywieszony jest wykaz na dzierżawę działek położonych 
w miejscowości Sarzyna, Jelna i Łukowa pod użytkowanie rolnicze;
4. Wywieszony jest wykaz na dzierżawę części działki położonej 
w miejscowości Sarzyna przeznaczonej na cele gospodarcze;
5. W dniu 22 maja 2009 r. o godz. 9:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Nowa 

2Sarzyna, odbędzie się przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę 45m  
gruntu z działki ewid. nr 288/23, położonej w Nowej Sarzynie. Wadium 
należy wpłacić do 19 maja 2009 r. w wysokości 58,00 zł;
6. W dniu 12 maja 2009 r. o godz. 9:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Nowa 
Sarzyna, odbędzie się II przetarg ustny nieograniczony na dzierżawę części 
nieruchomości o nr ewid. 2/26, 2/136, 2/169, położonych w miejscowości 
Nowa Sarzyna. Wadium należy wpłacić do 8 maja 2009 r. w wysokości:

2
-przy ulicy Braci Śniadeckich 4- cz. dz. 2/26 o pow. 135 m  - 2,70 zł; 

2przy ulicy Braci Śniadeckich 5-cz. dz. 2/169 o pow. 117 m   -2,30 zł; 
2cz. dz. 2/169 o pow. 293 m   -5,80 zł;

2
-przy ulicy Chemików 13-cz. dz. 2/136 o pow. 101 m   -2,00 zł; cz. dz. 

22/136 o pow. 116 m   -2,30 zł; cz. dz. 2/136 o pow. 170 m2- 3,40 zł; 
2cz. dz. 2/136 o pow. 87 m   -1,60 zł.

Szczegółowe informacje dot. ww. nieruchomości można uzyskać 
w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie ul. Kopernika 1, 
III piętro, pok. nr 23, tel. (017) 24 13 177 wew. 323.

Burmistrz Miasta i Gminy Nowa Sarzyna informuje, że:
1. Wywieszony został wykaz lokali przeznaczonych do sprzedaży w drodze 
bezprzetargowej na rzecz najemców, położonych w Nowej Sarzynie;
2. W dniu 14 maja 2009 r. o godz. 11:00 w Urzędzie Miasta i Gminy Nowa 
Sarzyna, odbędzie się przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż lokalu 
mieszkalnego nr 29 przy ul. Konopnickiej 12 w Nowej Sarzynie, wraz 
z przekazaniem w użytkowanie wieczyste 24/1000 części działki ewid. nr 
1903. Wadium wysokości 11000,00 zł należy wpłacić do 11 maja 2009 r. 

Szczegółowe informacje dotyczące ww. nieruchomości można uzyskać 
w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie, ul. Kopernika 1, 
III piętro pok. nr 24, Tel. (017)24 13 177 wew. 324. Wejdź na BIP!

Zapraszamy wszystkich posiadających dostęp do Internetu do 
odwiedzin Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy. 
Serwis zawiera szereg informacji publicznych dostępnych całą dobę 
pod adresem www.bip.nowasarzyna.eu. Na stronie można znaleźć 
informacje dotyczące funkcjonowania samorządu terytorialnego, 
takie jak: uchwały Rady Miejskiej, zarządzenia Burmistrza, 
zamówienia publiczne, gospodarka nieruchomościami czy chociażby 
informacje z zakresu naboru kandydatów do pracy w urzędzie 
i jednostkach podległych. 

Szczególnie zachęcamy do korzystania z działu „Jak załatwić 
sprawę?”. Znajdują się tam szczegółowe procedury dotyczące 
załatwiania konkretnych spraw oraz niezbędne do tego celu 
formularze.

tekst: wp                                                                     

Naczelnik Urzędu Skarbowego 
w Leżajsku zaprasza!

Na „Dni Otwarte” 25 kwietnia 2009 r. (sobota) w godzinach od 9:00 
do 13:00. Pracownicy Urzędu w tych dniach udzielać będą porad 
i wyjaśnień w indywidualnych sprawach podatkowych. Jednocześnie 
informujemy, że wydłuża się godziny przyjmowania zeznań 
podatkowych w dniach 27 - 30 kwietnia 2009 r. do godziny 18:00.

Nowy Zarząd Oddziału PTTK 

w Nowej Sarzynie

Podczas Walnego Zjazdu Oddziału Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawczego w Nowej Sarzynie, który odbył się 
26. 03 br., wybrano nowy zarząd. Prezesem został Jerzy Charysz, zaś 
jego zastępcą Roman Michna. Ponadto, w skład zarządu weszli: 
Władysław Nyc - sekretarz, Bartosz Wittich – skarbnik oraz 
Tadeusz Korpysz. Pierwszym ich zadaniem będzie organizacja 
XXV Jubileuszowego Zlotu do Azalii oraz współorganizacja “Dni 
Kwitnącej Azalii”, które związane są ze stuleciem odkrycia 
stanowiska rośliny w Kołaczni. Ambicją nowego zarządu jest 
reaktywacja Szkolnego Klubu Turystyki “Wagabunda” przy 
Zespole Szkół w Nowej Sarzynie.

tekst: GW

W Urzędzie Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie w dniu 30 marca 
2009 roku odbyło się pożegnanie odchodzącej na emeryturę Pani 
Wiesławy Mazurkiewicz. Była pracownicą Urzędu od 1978 roku. 
Zajmowała stanowisko inspektora ds. podatków i opłat w referacie 
budżetu i finansów. 

Życzymy Pani Wiesławie samych ciepłych i pogodnych chwil.
tekst: bw, foto: wp

Zasłużona emerytura

Burmistrz Robert Gnatek wręcza kwiaty Wiesławie Mazurkiewicz
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3 3W dniach 17, 18 i 30 marca Prezes Zakładu Gospodarki waha się, w przeliczeniu na 1 mieszkańca, w granicach 1,3 m - 2,9 m  - 
Komunalnej sp. z o.o. Jerzy Wołoch wziął udział w komisjach i sesji argumentował Wołoch. Dodał, że Zakład Gospodarki Komunalnej 
Rady Miejskiej. W trakcie spotkań złożył sprawozdanie z działalności będzie dążył do wprowadzenia systemu, uniemożliwiającego 
spółki oraz odpowiadał na pytania radnych. Zgodnie z przedstawioną składowanie przez osoby postronne odpadów w kontenerach 
informacją zakład nie zrealizował w ubiegłym roku części zadań ze przeznaczonych dla poszczególnych wspólnot mieszkaniowych. 
względu na znaczne niedokapitalizowanie. W grę wchodziłoby np.. przestawienie kontenerów z dala od dróg 

Udało się wyremontować odcinek kanalizacji na ul. 1 Maja, gdzie ogólnodostępnych lub przyporządkowanie zbiorników określonym 
wymieniono trzy pompy oraz wykonano przegląd urządzeń wspólnotom i dostępem do nich metodą “na klucz”. Takie 
dozorowych. W swojej półrocznej działalności, spółka zanotowała rozwiązanie sprawiłoby, że wspólnoty pokrywałyby rzeczywiste 
straty w wysokości 219 000 zł, a najbardziej przyczyniły się do niej koszty wywozu i składowania wyprodukowanych odpadów. Ostatnio 
działy: woda, kanalizacja oraz ciepłownictwo. Wołoch zaznaczył zlikwidowano tzw. “cmentarzysko kontenerów”, które straszyło na 
również, że wynagrodzenia pracowników są skandalicznie niskie, a placu obok byłej kotłowni. Zbiorniki, które nadają się do remontu są 
komfort pracy pozostawia wiele do życzenia, ze względu na brak konserwowane i odmalowywane, natomiast pozostałe zostały sprzedane 
odpowiednich szatni i natrysków sanitarnych. do skupu złomu – zakomunikował. Z kolei radny Dariusz Łata 

Radni skierowali do prezesa ZGK sporo pytań. Jacek poruszył problem wysypiska śmieci w Woli Zarczyckiej. Pozwolenie 
Wojdałowicz i Alfred Ryś chcieli dowiedzieć się czy fakt, iż Jerzy na składowanie tam odpadów upłynie za niespełna 3 lata. Po tym 
Wołoch jest równocześnie prezesem Komunalnej Biologicznej okresie ZGK będzie dostarczać je firmom przyjmującym odpady 
Oczyszczalni Ścieków, której klientem jest ZGK Sp. z o.o., nie rodzi komunalne, dlatego w celu zmniejszenia kosztów transportu, 
konfliktu interesów. Prezes Wołoch wyjaśnił, że obie spółki nie są niezbędnym będzie zakup pojazdu z prasą odpadów.
nastawione na działalność zarobkową, nie stwarza się w nich Prezes Wołoch tłumaczył również, dlaczego nastąpiły zmiany 
nieuzasadnionych kosztów. Ceny sprzedaży usługi oczyszczania ścieków w sposobie odpłatności za wodę. Za każde medium, jak wynika choćby 
ustala Rada Nadzorcza, a zatwierdza je Zgromadzenie Wspólników, z głosów mieszkańców w sprawie wywozu odpadów, chcielibyśmy płacić 
czyli ZCh „Organika-Sarzyna” oraz Miasto i Gmina Nowa Sarzyna – za faktyczne zużycie. Czytania liczników raz na rok to stanowczo za 
stwierdził. Radni poruszyli również sprawę zwiększenia w skali roku mało, wprowadzamy więc system odczytów kwartalnych, a w niedalekiej 

objętości wywożonych odpa- przyszłości dwumiesięcznych. Stawki będą uzależnione ściśle od wskazań 
3 3 liczników, a nie odgórnych, narzuconych wyliczeń. Faktury będą dów z 1,1 m  na 1,3 m

wystawiane za okres trzech miesięcy, ale będą rozbijane na płatność w przeliczeniu na 1 mieszka-
w dwóch ratach, aby złagodzić duży wydatek finansowy. Podczas ńca, a co za tym idzie podwy-
dyskusji pojawiło się także pytanie, jak wiele gospodarstw domowych ższenia kosztów tej usługi dla 
z terenu gminy nie podpisało jeszcze umów na wywóz nieczystości. klientów. Każdy wywóz śmieci 
Sekretarz Urzędu Miasta i Gminy Barbara Przybyłowicz z kontenerów mamy w ewide-
poinformowała radnych, że w ostatnich dwóch latach sprawa ta ncji, prowadzimy monitoring. 
nabrała sporego przyspieszenia i na dzień dzisiejszy ww. umowy Faktyczna objętość odpadów 
zawiązane są z 98% gospodarstw. Kolejnym problemem zgłaszanym wywożonych z terenu miasta 

W SAMORZĄDZIE 

Nowy kontener



przez radnych (S. Bieńkowskiego i F. Wilka) była sprawa odoru, który względów proekologicznych, spółka będzie, na miarę swoich 
wydobywa się kanalizacji sanitarnej w Majdanie Łętowskim oraz na możliwości, tę formę zbiórki przeprowadzać. 
odcinku prowadzącym z tego sołectwa do Nowej Sarzyny. Jerzy Na posiedzeniach komisji omawiano również problemy Stacji 
Wołoch stwierdził, że za przyczyną “brzydkiego zapachu” może stać Uzdatniania Wody w Woli Zarczyckiej. Obecnie zakład prowadzi 
wiele czynników, dlatego ten odcinek jest i nadal będzie szczegółowo badania nad wdrożeniem w niej nowej technologii uzdatniania wody. 
badany za pomocą specjalistycznego sprzętu, gdyż istnieją Kłopotem jest również tamtejszy wodociąg, który przynosi spore 
podejrzenia, że w kilku miejscach kanalizacji zostały popełnione straty finansowe. W około 300 gospodarstwach podłączonych do 
błędy technologiczne. Jeżeli takowe błędy uda się udowodnić, to sieci, zaobserwowano  zerowe odczyty liczników. O tym, że działa-
wówczas firmie wykonawczej zostanie zgłoszona reklamacja lność Zakładu Gospodarki Komunalnej pozostawiała w ostatnim 
w ramach obowiązującej jeszcze przez rok gwarancji. Dodatkowo czasie wiele do życzenia świadczyły licznie pytania oraz zgłaszane 
każdy odcinek kanalizacji wymaga okresowych konserwacji i czyszczenia zastrzeżenia. Alfred Ryś zwrócił uwagę, że Jerzy Wołoch funkcję 
z osadów, czego dotychczas praktycznie nie robiono, a z czym z kolei prezesa sprawuje zaledwie od trzech miesięcy, a to zdecydowanie za 
wiążą się spore koszty – nadmienił Wołoch. krótki okres, by wyprowadzić niedokapitalizowany zakład z zapaści. 

Tematem szerokiej dyskusji była także selektywna zbiórka Zdecydowana większość radnych poparła rozwiązania i zmiany, które 
odpadów, która w obecnej koniunkturze gospodarczej jest prezes Wołoch zainicjował lub planuje sukcesywnie wprowadzać.
nieopłacalna. Pomimo to, z ust prezesa ZGK padło zapewnienie, że ze tekst i foto: ps
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WYROK W IMIENIU RZECZYPOSPOLITEJ POLSKIEJ

Sąd Rejonowy w Leżajsku II Wydział ·na podstawie art. 69 § 1 kk i art. 70 § 1 pkt 1 kk i art. 70 § 2 kk 
Karny w składzie - Przewodniczący: SSR warunkowo zawiesza wobec oskarżonych Marcina Szuby i Pawła 
Tomasz Kuczma; Protokolant: sekretarz Mierzwy wykonanie orzeczonej kary pozbawienia wolności na 
sądowy Aleksandra Kloc przy udziale okresy próby 3 (trzech) lat, na podstawie art. 73 § 2 kk 
Asesora Prokuratury Rejonowej w Leża- oskarżonego Marcina Szubę a na podstawie art. 73 § 1 kk 
jsku Katarzyny Leszczak po rozpoznaniu oskarżonego Pawła Mierzwę w okresie próby oddaje pod dozór 
w dniu 6 marca 2009 roku na rozprawie kuratora sądowego,
sprawy: ·na podstawie art. 72 § 2 kk orzeka od oskarżonych Marcina Szuby 

1. Marcina Szuby, s. Stanisława i Katarzyny z d. Marcinkowska, i Pawła Mierzwy solidarnie na rzecz pokrzywdzonego Miasta 
ur. 30.09.1990 roku w Leżajsku, i Gminy Nowa Sarzyna kwotę 700 zł (siedemset złotych) tytułem 
2. Pawła Mierzwy, s. Józefa i Karoliny z d. Szuba, ur. 25.01.1983 obowiązku naprawienia wyrządzonej szkody w terminie 
roku w Leżajsku 3 miesięcy od uprawomocnienia się wyroku,
oskarżonych o to, że: ·na podstawie art. 50 kk orzeka podanie wyroku do publicznej 
w sierpniu 2008 roku w Łętowni, powiat leżajski, działając wspólnie wiadomości poprzez ogłoszenie jego odpisu w czasopiśmie 
i w porozumieniu umyślnie uszkodzili ławkę i pokrycie dachowe Urzędu Miasta i Gminy Nowa Sarzyna “Azalia”,
wiaty przystankowej o łącznej sumie strat 700 zł na szkodę Urzędu ·na podstawie art. 624 § 1 kpk i art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 23 
Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie tj. o przestępstwo z art. 288 § 1 kk czerwca 1973 roku o opłatach w sprawach karnych (t.j. Dz. U. 
uznaje oskarżonych Marcina Szubę i Pawła Mierzwę za winnych z 1983 r. nr 49 poz. 223 z późn. zm.) zwalnia oskarżonych 
popełnienia wyżej opisanego czynu, a stanowiącego przestępstwo Marcina Szubę i Pawła Mierzwę od ponoszenia kosztów 
z art. 288 § 1 kk i za to na podstawie art. 288 § 1 kk skazuje ich na kary sądowych, w tym opłaty, a wydatkami obciąża Skarb Państwa.
po 3 (trzy) miesiące pozbawienia wolności, Sędzia Sądu Rejonowego w Leżajsku Renata Moczarska

Redakcja pisma “Azalia” otrzymała z Sądu Rejonowego w Leżajsku prawomocny wyrok, w celu podania go do publicznej wiadomości. 
Odpis wyroku zamieszczamy poniżej.

Wymiana pokryć dachowych krytych eternitem

Demontaż pokrycia z eternitu uregulowany jest ściśle przepisami uwalniają się wtedy niebezpieczne mikrowłókna azbestowe. Firma 
zawartymi w rozporządzeniu Ministra Gospodarki z dnia 14 sierpnia powinna więc zabezpieczyć teren, uniemożliwiając wstęp 
1998 r. w sprawie wytwarzania odpadów niebezpiecznych przypadkowym osobom. Pracownicy firmy muszą być ubrani 
zawierających azbest (Dz. U. Nr 138, poz. 895). Demontażu pokrycia w odzież ochronną i maski. Podczas zdejmowania płyt powinni do 
eternitowego mogą dokonać jedynie wyspecjalizowane firmy, mające minimum ograniczyć ich łamanie się, kruszenie i pylenie. Prace 
koncesję na tego typu działalność. należy prowadzić na mokro, ograniczając możliwość pylenia. 

Adresy firm, które posiadają stosowne zezwolenia można uzyskać Zdemontowane płyty powinny trafić do oznaczonych szczelnych 
w Urzędzie Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie, III piętro, pok. 40 tel. foliowych worków, następnie powinny zostać przeniesione do 
(0-17) 2413177 wew. 340. samochodu, przykryte plandeką, wywiezione na składowisko lub do 

Zamiar usunięcia eternitu należy zgłosić w organie nadzoru miejsca utylizacji. Na zakończenie prac właściciel nieruchomości 
budowlanego tj. w Starostwie Powiatowym w Leżajsku. otrzyma od firmy oświadczenie o przebiegu prac zgodnie 

Usuwanie powinno odbyć się z zachowaniem odpowiednich z obowiązującymi przepisami. 
procedur. Eternit jest groźny jedynie w momencie cięcia i łamania, Koszt demontażu i utylizacji eternitu należy do właściciela 

W SAMORZĄDZIE 
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obiektu budowlanego. Eternitu jednak nie trzeba usuwać za wszelką cenę – ostateczny 
Nie jest dopuszczalne wywożenie eternitu na lokalne wysypisko termin demontażu pokryć eternitowych upływa z końcem 2032 

śmieci, nie wolno też stosować go do utwardzania dróg i placów. roku. Można ograniczyć koszty przedsięwzięcia, pokrywając eternit 
W chwili obecnej nie ma możliwości otrzymania dotacji na powłoką zabezpieczającą z farby akrylowej, przeznaczonej specjalnie 

utylizację eternitu ani z budżetu gminy ani z budżetu starosty. Unia do eternitu. Można również na istniejącym eternicie wykonać nowe 
Europejska również na razie nie dofinansowuje usuwania azbestu. pokrycie dachu z blachodachówki lub blachy trapezowej. Używa się 

Jedyną formą pomocy dla właściciela obiektu mogą być nisko wtedy specjalnych uchwytów renowacyjnych, dzięki czemu nie 
oprocentowane kredyty uzyskane w Banku Ochrony Środowiska. dochodzi do naruszenia powłoki eternitowej.

16 marca 2009 roku, z inicjatywy 
Burmistrza Miasta i Gminy Nowa 
Sarzyna, odbyło się spotkanie w sprawie 
remontu drogi krajowej nr 77, przebiega-
jącej z Nowej Sarzyny do Leżajska. 

Uczestniczyli w nim m.in.: poseł 
Zbigniew Rynasiewicz, wiceburmistrz 
Leżajska Piotr Urban, członek zarządu 
Starostwa Lucjan Czenczek, wójt Gminy 
Leżajsk Mieczysław Tołpa, szefowie policji 
i straży pożarnej, zastępca dyrektora 

Kwestie remontu wyjaśniał samorządowcom Tadeusz Kempiński rzeszowskiego oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 
- Nie mogę obiecać, że zrobimy całą drogę, bo nie mamy na to środków. i Autostrad Tadeusz Kempiński, szef niżańskiego rejonu GDDKiA 
Będziemy szukać środków z zewnątrz na ten remont. Postaramy się Czesław Łopucki i Jerzy Lechwacki - szef rejonu w Jarosławiu. Na 
pracować etapami. spotkaniu burmistrz Robert Gnatek przedstawił oczekiwania mie-

tekst i foto: bwszkańców, mówił o potrzebie kapitalnego remontu drogi, która 
zaczyna się zapadać. Ustawienie na niej znaków ograniczających 
prędkość nie załatwi problemu, podobnie jak patrole policji. Jest to droga 
o dużym natężeniu ruchu. Stan nawierzchni był przyczyną wielu 
wypadków - argumentował. Wielokrotnie wysyłałem pisma do dyrekcji 
dróg krajowych i autostrad. Za każdym razem otrzymywałem 
odpowiedź, że remont będzie w latach 2011 - 2013. Ostatnio dostałem 
jednak odpowiedź, że odcinek ten jest w dobrym stanie i nie kwalifikuje 
się do remontu - mówił burmistrz.

Wspólny problem - droga krajowa 77

Z Tomaszem Steligą - podinspektorem ds. gospodarki leśnej, 
rozmawiają Piotr Sowa i Bartosz Wysocki

Piotr Sowa: Co należy do Pańskich B.W.: A co z zielenią miejską?pozyskania i sprzedaży drewna, ochrona lasu, 
obowiązków? T.S.: Ogólny stan jest dobry. Mamy jednak zwalczanie szkodnictwa leśnego - zaśmiecanie, 
Tomasz Steliga: Do moich obowiązków należy duży problem z zielenią miejską na Osiedlu kradzież drzewa, likwidacja wnyków. Odpo-
zarządzanie lasami gminnymi, a w szczególno- Awaryjnym. Jest to drzewostan w części zarażo-wiadam również za zalesienie gruntów 
ści realizacja zadań z zakresu hodowli lasu, ny przez hubę - czyrenia sosnowego. W wię-porolnych, nasadzenia rekompensacyjne na 

kszości stuletnie, chore drzewa rosną w pobliżu terenie miasta i gminy oraz zarządzanie zielenią 
domów mieszkalnych i infrastruktury techni-miejską i placami zabaw.
cznej. Planujemy stopniową przebudowę tego Bartosz Wysocki: O jak dużym obszarze 

mówimy? terenu w kierunku gatunków drzew liściastych. 
T.S.: Lasy gminne to prawie 137 hektarów, 32 B.W.: Na czym będzie polegać przebudowa?
hektary gruntów przeznaczonych jest pod T.S.: Przebudowa będzie odbywać się 
zalesienie. Zieleń miejska zajmuje obszar około stopniowo. Usuwane będą drzewa chore, obu-
20 hektarów (w tym 3 place zabaw: przy ulicach mierające i stanowiące zagrożenie dla mieszka-
Jordana, Rejtana i Żeromskiego - dop. red.). ńców. Pierwsze nasadzenia gatunków liścia-
P.S.: W jakim stanie znajduje się roślinność stych zostaną wykonane przy ulicach: Rejtana 
na tych terenach leśnych? i Br. Śniadeckich. Równocześnie prowadzone 
T.S.: Stan lasów gminnych oceniam na dobry. są prace nad opracowaniem planu zagospoda-
W chwili obecnej prowadzone są intensywne rowania zieleni dla całego osiedla awaryjnego, 
prace mające na celu przebudowę i uporządko- który zawierał będzie szczegółową inwenta-
wanie drzewostanów oraz prace związane ryzację, zakres zadań i sposoby ich wykonania.
z zalesianiem. Od roku prowadzimy również P.S.: Jakie działania będzie Pan podejmował 
regularną sprzedaż drewna. w najbliższym czasie w celu polepszenia 

 Policyjne statystyki podają, że w 2007 roku na odcinku od 
Leżajska do Nowej Sarzyny wydarzyło się 16 wypadków drogowych 
i 127 kolizji. W roku 2008 - 15 wypadków i 123 kolizje. Od 
początku 2009 roku doszło już do 21 kolizji. Obecny na spotkaniu 
komendant Powiatowy Policji Marian Szkodziński zaznaczył, że 
nowe nawierzchnie w kierunku Łańcuta i Sokołowa Młp. 
w znaczący sposób poprawiły bezpieczeństwo na drogach.

Tomasz Steliga
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Kwestia bezpieczeństwa

12 marca 2009 r. w nowosarzyńskim magistracie dokonano oceny nadzieję , że w przyszłości również będziemy korzystać z tego typu 
i analizy bezpieczeństwa i porządku na terenie miasta i gminy Nowa wsparcia - powiedział Burmistrz. Podczas dyskusji radni oraz sołtysi 
Sarzyna. Na spotkaniu obecni byli m.in.: Naczelnik Wydziału wskazywali najbardziej zagrożone i niebezpieczne miejsca na terenie 
Prewencji KWP w Rzeszowie mł. insp. Gwidon Piotrowicz, gminy. Przedstawiciele policji poinformowali, że w obliczu 
specjalista Wydziału Prewencji KWP w Rzeszowie nadkom. Krzysztof niewystarczających nakładów finansowych na ich resort, bardzo 
Piskor, szefowie policji i straży pożarnej z Leżajska i Nowej Sarzyny, trudno jest sprostać wszystkim oczekiwaniom. W miarę możliwości 
radni oraz sołtysi. policja postara się efektywniej wykorzystywać zasoby kadrowe.

Omówiono przypadki wybryków chuligańskich z ostatniego tekst: bw, foto:ps
okresu oraz starano się znaleźć odpowiednie środki zaradcze w celu 
ograniczenia tego zjawiska. Burmistrz Robert Gnatek zaapelował do 
przedstawicieli policji o podjęcie dodatkowych działań polegających 
na poprawie bezpieczeństwa w mieście i gminie Nowa Sarzyna. Mam 
na myśli zwiększenie liczby pieszych patroli w godzinach wieczornych 
i nocnych w mieście oraz dodatkowych zmotoryzowanych patroli na 
terenie gminy. Dodam również, że od 2007 roku dofinansowujemy 
działania prewencyjne policji. Dzięki temu ma ona możliwość 
zorganizowania dodatkowych patroli weekendowych w miesiącach 
letnich. W tym roku przeznaczymy na ten cel 6 tysięcy złotych i mam 
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estetyki miejskiej zieleni? również ozdobne drzewa i krzewy przy ulicy skwerów przed UMiG, przy ulicach 
T.S.: Dotychczas zostały wykonane zabiegi Rejtana, Jana Pawła II oraz w parku nad Piłsudskiego, Rejtana, Jana Pawła II, a także 
pielęgnacyjne wzdłuż ulicy 1 Maja i drogi Trzebośnicą. Na bieżąco będziemy kosić trawy obok krzyża na ulicy Konopnickiej. Jesteśmy 
krajowej nr 77 (koło obiektów Unii) oraz przy iprzycinać żywopłoty. już w trakcie wyboru wykonawcy.
Urzędzie. Wkrótce rozpoczną się nowe P.S.: A co z centrum Nowej Sarzyny? P.S.: Dziękujemy za rozmowę.
nasadzenia w rabatach kwiatowych, posadzimy T.S.: Planowane są prace z urządzeniem 

Kościół z Woli wpisany do rejestru

25 lutego 2009 roku otrzymaliśmy decyzję w sprawie wpisania do nadwieszony jest na profilowanych wspornikach, zamknięty pełnym 
rejestru zabytków nieruchomych województwa podkarpackiego zespołu parapetem. Prospekt organowy datowany jest na 1922 r. Ściany naw 
kościoła parafialnego w Woli Zarczyckiej. Postępowanie administracyjne bocznych, głównej i transeptu wieńczą ozdobne fryzy ceglane oraz 
zostało przeprowadzone na wniosek Parafii Rzymskokatolickiej p.w. profilowane gzymsy odokapowe.
Przemienienia Pańskiego w Woli Zarczyckiej - informuje Elżbieta Dzwonnica: usytuowana jest w pd. - zach. części terenu 
Michalec, pracownik miejskiego magistratu. Wpis obejmuje kościół, przykościelnego, wzniesiona po 1935 r., murowana, otynkowana, 
dzwonnicę i ogrodzenie - dodaje. opięta dwuskokowymi, ceglanymi przyporami, zwieńczona 8-

Parafię w Woli Zarczyckiej uposażył w 1578 r. król Stefan Batory. bocznym dachem namiotowym, krytym blachą. W trzech otwartych, 
Potwierdził ją w 1605 r. król Zygmunt III. Pierwszy drewniany ostrołukowych arkadach zawieszone są dzwony.
kościół wzniesiono przed 1598 r. W 1907 r. przeniesiony został do tekst i foto: bw
Wólki Niedźwiedzkiej. Obecna świątynia zbudowana została w latach 
1907 - 1912 wg projektu Bajana, zaś konsekrowana w 1919 r. przez 
biskupa Karola Fischera. Architektura reprezentuje historyzm 
z użyciem form neogotyckich. Obiekt ten stanowi znaczącą 
dominantę przestrzenną i indywidualizuje krajobraz.

Kościół parafialny p.w. Przemienienia Pańskiego jest 
murowany z cegły, otynkowany, na kamiennym cokole, 
pseudobazylikowy. Prezbiterium zamknięte trójbocznie, z zakrystią 
i skarbczykiem po bokach. Od zachodu trzykondygnacyjna wieża 
mieści kruchtę w przyziemiu. Korpus nawowy trójprzęsłowy 
oddzielony od prezbiterium transeptem, w ramionach którego 
znajdują się kaplice. Nawy boczne niższe, otwarte do nawy głównej 
arkadami filarowymi. Prezbiterium, transept, nawa główna i boczne 
oraz kruchta zachodnia sklepione są krzyżowo. Chór muzyczny 

Wycinka drzew w Nowej Sarzynie 
Wycinka drzew na terenie miejskim, a w szczególności na Osiedlu Awaryjnym była prowadzona w oparciu o ekspertyzę dendrologiczną oraz 
decyzję Starosty Leżajskiego. Wycinane drzewa miały oznaki chorobowe i stanowiły zagrożenie. Wycinka drzew nad Trzebośnicą została 
wykonywana przez Podkarpacki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Rzeszowie, gdyż pas rzeczny nie jest własnością miasta i gminy. 
W zamian za wycięte drzewa zostaną wykonane nasadzenia rekompensacyjne z gatunków liściastych i ozdobnych.

Uczestnicy spotkania
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Bierzmowanie
W niedzielę 29 marca br. w kościele pod wezwaniem 

NMP w Rudzie Łańcuckiej, odbyła się uroczysta msza 
święta, na której młodzież gimnazjalna klas trzecich 
z Łukowej, Nowej Sarzyny, Przychojca oraz Tarnogóry, 
otrzymała z rąk ks. Arcybiskupa Józefa Michalika - 
przewodniczącego Konferencji Episkopatu Polski, 
sakrament bierzmowania. Mszę świętą koncelebrowali: ks. 
Dziekan Józef Łobodziński, ks. Kazimierz Kawa, ks. 
Marian Cieliczka oraz ks. Jacek Szul. Podczas homilii, 
Arcybiskup Michalik zwrócił uwagę zgromadzonych na 
bardzo dużą wagę bierzmowania. Poprzez przyjęcie tego 
sakramentu jeszcze bardziej umacniamy swoją więź 
z Kościołem oraz otrzymujemy szczególną moc Ducha 
Świętego. W związku z okresem wielkopostnym nawiązał 
również do podejmowania wyrzeczeń i przyjęcia cierpienia, 
zwracając się do wiernych słowami: Przez krzyż cierpienia 
dojrzewamy, dojrzewamy do tego by być chrześcijaninem.

tekst: P.Pieróg, foto: W. Podkalicki

Bierzmowanie - Istotą tego sakramentu jest przekazanie Ducha Świętego, umocnienie wiary oraz uzdolnienie do świadczenia o niej oraz jej obrony. 
Każdemu z kandydatów do bierzmowania towarzyszy świadek bierzmowania, którym może być jedno z rodziców chrzestnych lub też ktoś specjalnie 
wybrany do tej funkcji. Kandydat wybiera sobie imię świętego patrona, które zostaje mu nadane podczas udzielania sakramentu. Następnie biskup 
namaszcza krzyżmem (oliwa zmieszana z balsamem) czoło bierzmowanego i wypowiada słowa: Przyjmij znamię daru Ducha Świętego.

Reprezentacja rolników z miasta i gminy Nowa 
Sarzyna uczestniczyła w Międzynarodowych Targach 
„BioFach 2009” w Norymberdze. Ta największa na 
świecie impreza targowa poświęcona żywności 
i produktom ekologicznym pochodzenia rolniczego 
odbyła się w dniach od 19 do 22 lutego br. i zgromadziła 
prawie 3000 wystawców, wśród nich przedstawicieli 
polskiego rolnictwa ekologicznego z 11 województw. 
Podkarpacie prezentowało się na dwóch stoiskach 

2o łącznej powierzchni 65 m . Producenci przeprowadzili 
wiele rozmów z potencjalnymi kontrahentami. Niektóre 
negocjacje zakończyły się sukcesem w postaci podpisania 
wiążących umów. Wystawcy mieli doskonałą okazję, aby 
porównać własne produkty z konkurencyjnymi, nawiązać 
osobiste kontakty ze specjalistami oraz zapoznać się 
z trendami w branży ekologicznej. Przez cały okres 
trwania targów, nasi rolnicy promowali Miasto i Gminę 

Nowa Sarzyna, udzielając informacji, rozdając 
materiały reklamowe oraz wyświetlając film 
przybliżający walory gminy. Udział rolników w tak 
prestiżowej imprezie, pozwolił wymienić doświa-
dczenia w dziedzinie rolnictwa ekologicznego oraz 
szeroko pojętej gospodarki, handlu i turystyki. Być 
może zdobyta przez nich wiedza, w niedalekiej 
przyszłości zaowocuje powstaniem na terenie miasta 
i gminy Nowa Sarzyna wielu nowych gospodarstw 
ekologicznych.

tekst: ps, foto: A. Tudryn

Targi BioFach

Arcybiskup J. Michalik udziela sakramentu bierzmowania

Podkarpackie stoisko

Targi BioFach - prezentacja filmu o Nowej Sarzynie



Marcowa sesja Rady Miejskiej

Czterdzieste drugie posiedzenie Rady miało miejsce 30 marca br. przyznawania i wypłacania nagród za godziny ponadwymiarowe 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy. Wśród zaproszonych i doraźnych zastępstw. Kolejnym punktem obrad było podjęcie 
gości byli dyrektorzy zakładów opieki zdrowotnej z terenu miasta uchwał w sprawach zmiany wieloletniego programu inwestycyjnego 
i gminy - Iwona Stachowicz z NZOZ-u “Sante”, Stanisław Małecki oraz zmiany kwot wydatków na realizację tego programu. Tym 
z NZOZ-u “Medycyna” oraz przedstawiciel “Panoramy” sp. z o.o. samym zostało wprowadzone nowe zadanie inwestycyjne do budżetu 
Jerzy Jama. Zaprezentowali oni radnym informacje na temat na 2009 rok na kwotę nieco ponad półtora miliona złotych. Zostanie 
funkcjonowania ww. zakładów, przybliżyli sukcesy, a także zwrócili ona przeznaczona na rozbudowę budynku Domu Kultury 
uwagę na problemy, z którymi borykają się w swojej pracy. w Sarzynie. Burmistrz poinformował, że pojawiła się możliwość 

W dalszej części obrad została przyjęta informacja z realizacji uzyskania dofinansowania na tę inwestycję w kwocie pół miliona 
“Programu współpracy Miasta i Gminy Nowa Sarzyna z organiza- złotych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, stąd niezbędnym 
cjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność stało się zabezpieczenie wkładu własnego. Następnie głosowano nad 
pożytku publicznego w 2008r.”, a pierwszą podjętą uchwałą było projektami trzech uchwał, zgłoszonych do porządku obrad przez 
przyjęcie wspomnianego programu na 2009 rok. grupę 10 radnych. W wyniku zaakceptowania tych projektów, 

W następnej kolejności podjęto uchwały w sprawach: wystąpienia Komisja Rewizyjna zyskała dwóch nowych członków: Andrzeja 
do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę nazwy Czapskiego i Andrzeja Jędrzejca. Dodatkowo radni odwołali 
miejscowości z “Wola Żarczycka” na “Wola Zarczycka”; przyjęcia Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Alfreda Rysia, a na tę funkcję 
raportu z wykonania Miejsko-Gminnego Programu Przeciwdziałania powołano Jerzego Paula. Po cyklu uchwałodawczym, radni przyjęli 
Narkomanii za rok 2008; sprzedaży w trybie przetargu ustnego informacje o działalności Komunalnej Biologicznej Oczyszczalni 
nieograniczonego nieruchomości, położonych na terenie miasta Ścieków sp. z o.o. oraz na temat pracy Zakładu Gospodarki 
Nowa Sarzyna; zatwierdzenia “Planu Odnowy Miejscowości Wola Komunalnej sp. z o.o. w 2008 roku. Na zakończenie obrad wyemi-
Zarczycka na lata 2009-2015”; przyjęcia Gminnego Programu towano film o stanie nawierzchni drogi krajowej nr 77 na odcinku 
Opieki nad Zabytkami Miasta i Gminy Nowa Sarzyna na lata 2009- Nowa Sarzyna – Leżajsk, wyprodukowany przez Lokalną Telewizję 
2012; zmian w budżecie gminy na 2009 rok oraz ustalenia Kablową “Lokaltel”.
regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki tekst: ps
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W SAMORZĄDZIE 

W KULTURZE 

Targi Rękodzieła Ludowego

Tradycyjne zabawki i wyroby z drewna, słomy, wikliny, serwetki, Zakładom Chemicznym “Organika-Sarzyna” SA, Browarowi 
koronki, haft ludowy, rzeźbę i ceramikę ludową, pisanki i palmy Leżajsk, Zakładowi Remontowo-Budowlanemu “Organika” 
wielkanocne można było zobaczyć oraz kupić na Targach Rękodzieła i Zakładowi Kowalstwa Artystycznego “Kłak” w Rudzie Łańcuckiej.
Ludowego 22 marca w holu Ośrodka Kultury w Nowej Sarzynie. tekst i foto: bw

Rok temu odbyły się Między-
narodowe Targi Zabawkarskie, 
w tym roku postanowiliśmy zna-
cznie rozszerzyć ofertę o produ-
centów ozdób wielkanocnych. 
Dzięki temu impreza ma bardziej 
rozbudowany charakter, a święta 
przecież tuż, tuż - powiedział 
Bogusław Rup, dyrektor Ośro-
dka. Dodatkową atrakcją był po-
kaz wyrobu tradycyjnych palm 
wielkanocnych oraz obrzęd “Nie-

dziela Palmowa” w wykonaniu 
Zespołu Obrzędowego “Lasowiaczki” z Baranowa Sandomierskiego. 
Uczestnicy targów dowiedzieli się, że w tradycji ludowej palma służyła 
do odczyniania uroków i uśmierzania bólu. W Wielką Sobotę palmy 
są palone, a popiół z nich jest używany w następnym roku, kiedy 
w Środę Popielcową ksiądz znaczy wiernym głowy popiołem. 
Zwiedzającym oraz klientom czas umilała kapela ludowa z Tryńczy. 
Goście mogli się posilić potrawami wielkanocnymi m.in. żurem, 
kapuśniaczkami, wiejskim chlebem, jajkami i pierogami przygo-
towanymi na różne sposoby. Smakoszom najbardziej przypadł do 
gustu mazurek wielkanocny. Powyższe wspaniałości, w mistrzowski 
sposób, przygotowało Koło Gospodyń Wiejskich zTarnogóry. 

Organizator imprezy kieruje podziękowania sponsorom: 

Wystawcy prac na Targach Rękodzieła Ludowego 
1. Jan Gajdek - Boguchwała (wyroby z drewna),
2. Andrzej Plizga - Medynia Głogowska (ceramika użytkowa, 
rzeźba gliniana),
3. Zespół Obrzędowy „Lasowiaczki” - Baranów Sandomierski 
(palmy, pisanki),
4. Jan Puk - Trześń (zabawki drewniane, klekoty),
5. Augustyn Wojnar - Leżajsk (fujarki drewniane),
6. Koło Gospodyń Wiejskich - Sarzyna (koszyki, serwetki, pisanki, 
baranki, bibuła, haft),
7. Czesława Zawadzka - Przychojec (bibuła, zabawki z drewna),
8. PHU „Rękodzieło” - Leżajsk (kilimy, narzuty, gobeliny),
9. Tadeusz Osowicz - Rzeszów (rzeźba w drewnie),
10. Koło Rękodzieła - Leżajsk (malarstwo, koronka, haft),
11. Kazimierz Jurek - Medynia Głogowska (zabawki drewniane, 
wyroby z gliny),
12. Mieczysław Kida - Wola Zarczycka (wiklina),
13. Dom Dziecka w Nowej Sarzynie (obrazki na szkle, pisanki, 
koszyczki, stroiki),
14. Koło Gospodyń Wiejskich - Ruda Łańcucka (bibuła),
15. Koło Plastyczne - OK w Nowej Sarzynie filia Wola Zarczycka 
(stroiki, pisanki, bibuła),
16. Józefa Mieleszko – Leżajsk (wyroby ze słomy),
17. Joanna Kosior – Dębno (pisanki oklejane bibułą).



Uczą dzieci zachowań ekologicznych

Edukacja poprzez zaangażowanie w ochronę środowiska bardzo przystępny dla dzieci, które z niedowierzaniem patrzyły na 
naturalnego wyrabia w człowieku poczucie odpowiedzialności za niektóre zdjęcia. Różnica wiekowa między uczniami (od 1 do 6 klasy) nie 

stanowiła problemu we właściwym zrozumieniu prezentacji -otaczający go świat. Dzieci powinno się uświadamiać, że degradacja 
powiedziała Elżbieta Paszek, nauczycielka przyrody i koordynator środowiska naturalnego wpływa na pogorszenie jakości życia. Dzięki 
Akcji w Szkole Podstawowej w Łętowni. Dyrektor Przedszkola akcjom, takim jak “Drzewko za butelkę”®, najmłodsi mogą 
Samorządowego nr 2 w Nowej Sarzynie, Alina Indycka tak dowiedzieć się więcej na temat ochrony środowiska. Dlatego w tym 
skomentowała przebieg spotkania: Rodzice wielu dzieci z naszego roku, szkoły i przedszkola biorące udział w akcji, odwiedzają 
przedszkola pracują w Zakładach Chemicznych “Organika-Sarzyna” przedstawiciele firm uczestniczących w tym projekcie. Przedstawiają 
SA, dlatego już na wstępie wykazały one ogromne zainteresowanie oni prezentację edukacyjną opisującą “cykl życia” butelki PET 
pokazem. Dodatkowo dostosowana do wieku prezentacja, która potrzebę promowania zachowań proekologicznych w życiu 
wzbogacona była o kolorowe rysunki i wierszyki spotkała się z wyjątkowo codziennym oraz inicjatywę proekologicznych podejmowanych przez 
pozytywnym odbiorem wśród maluchów. Przypomnijmy, że akcja firmy chemiczne w celu minimalizacji oddziaływania na środowisko. 
“Drzewko za butelkę”® organizowana jest przez Sekretariat Programu Jedną z firm, która podjęła się tego trudnego zadania są Zakłady 
“Odpowiedzialność i Troska”®. Patronat sprawuje Minister Chemiczne “Organika-Sarzyna” SA. Kierownik Działu Bezpie-
Środowiska i Minister Edukacji Narodowej. Sponsorami lokalnymi czeństwa Technicznego i Ochrony Środowiska Czesław Kozyra i jego 
VII edycji akcji w Nowej Sarzynie są Zakłady Chemiczne “Organika-zastępca ds. BHP Janusz Serafin przeprowadzili prezentacje w 14 pla-
Sarzyna” SA, Burmistrz Miasta i gminy Nowa Sarzyna, Starostwo cówkach miasta i gminy Nowa Sarzyna. 
Powiatowe w Leżajsku i firmy lokalne. Zarówno dzieci, jak i dorośli z olbrzymim zainteresowaniem 

 tekst: Sekretariat Programu “Odpowiedzialność i Troska”obejrzeli przygotowane prezentacje. Sposób przeprowadzenia pokazu był 
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W KULTURZE 

Z okazji 223. ro- wydzielonym pomieszczeniu. Po zakończonych modłach Żydzi jedzą 
cznicy śmierci cadyka koszerny posiłek, składający się m.in. ze stosownie przyrządzonego 
El imelecha  Weis s - mięsa wołowego, ryb, owoców i warzyw. 
bluma, przy jego grobie Obchody rocznicy śmierci cadyka Elimelecha są ruchome - 
w Leżajsku odbyły się reguluje to kalendarz żydowski - dlatego przyjazdy chasydów każdego 
tradycyjne modlitwy roku przypadają w innym terminie, jednak najczęściej w marcu. 
chasydów. Uroczystości Leżajsk, wraz z grobem cadyka Elimelecha, jest dla nich jednym 
rozpoczęły się w ponie- z najświętszych miejsc na świecie. Elimelech Weissblum był jednym 
działek 16 marca po za- z trzech najbardziej znanych cadyków dawnej Polski. Zasłynął jako 
chodzie słońca, a zako- uzdrowiciel dusz i ciał oraz jako najbardziej aktywny głosiciel 
ńczyły się we wtorek chasydyzmu - buntowniczego nurtu religijno-mistycznego 
wieczorem. W tym w judaizmie. Ruch ten narodził się w latach trzydziestych XVIII 

czasie Leżajsk odwiedziło około 3 tys. chasydów z Europy, USA, wieku na Ukrainie i obszarach Polski południowo-wschodniej. 
Kanady i Izraela. Wierzą oni, że cadyk Elimelech, w rocznicę swojej Głosił, że Bogu można służyć nie tylko przez wypełnianie prawa 
śmierci, zstępuje z nieba i zabiera do Boga ich prośby o zdrowie swoje i modlitwę, ale także przez codzienne obowiązki. W 1772 roku 
i rodziny, płodność, powodzenie w interesach. Prośby te zapisane są Elimelech przybył do Leżajska, gdzie - poprzez swoją działalność - 
na specjalnych karteczkach zwanych kwitełe. Przed modlitwą Żydzi utworzył centrum chasydyzmu. Do II wojny światowej zamieszki-
obmywają się w mykwie, czyli specjalnej łaźni. W trakcie modlitw wała tu bardzo licznie społeczność żydowska. Po wojnie tradycja 
przy grobowcu cadyka, tzw. ohelu, śpiewają psalmy. Uczestniczące odwiedzania grobu cadyka odrodziła się w latach 70- tych.
w modlitwach kobiety zbierają się w osobnym, specjalnie dla nich źródło: pap

Chasydzi u cadyka Elimelecha

W OŚWIACIE 

Przyszła do nas Pani wiosna! - tym okrzykiem powitały pierwszy dzień wiosny przedszkolaki z Nowej Sarzyny

Wiosnę ! wiosnę ! widać wszędzie,
czuć jej ciepłe wiatru tchnienie,
śnieg zamienił się w kałuże,
zima poszła w zapomnienie.

Przyfrunęły już bociany,
powróciły też jaskółki,
dzięcioł zaczął drzewa leczyć
i kukają znów kukułki.

Dzieci z Przedszkola nr 2 w Nowej SarzynieMaluchy witają wiosnę

Modlitwy chasydów
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Sesja popularnonaukowa “Patroni naszych szkół”
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W ZS W NOWEJ SARZYNIE 

Zespół Szkół im. Ignacego Łukasiewicza dziedzin. Nie należy zapominać, że oprócz wsłuchiwanie się w wewnętrzny głos serca, nie 
w Nowej Sarzynie od kilku lat konsekwentnie budowy podstaw przemysłu rafineryjnego, zwalnia nas z obowiązku szanowania swoich 
organizuje konferencje popularnonaukowe. wytyczył także standardy troski społecznej. rodziców. 
Celem spotkań odbywających się w miejsco- Jako były uczeń i obecny nauczyciel Zespołu  Spośród szkół naszej gminy, szczególne imię 
wym Ośrodku Kultury jest nie tylko Szkół jego imienia, mogę z głęboką wewnę- posiada Gimnazjum w Woli Zarczyckiej. Imię 
popularyzowanie wiedzy wśród młodzieży trzną satysfakcją wzorować się na swoim “Pamięci Ofiar Pacyfikacji” jest dla tej szkoły 
naszych szkół, lecz także zwrócenie uwagi na patronie – autorytecie. Marie von Ebner – bezwzględnym zobowiązaniem. Dyrektor 
kształtowanie postaw, poszukiwanie auto- Eschenbach pisała, iż “Nieomylny środek gimnazjum Adam Stanaszek w swoim 
rytetów. Nic dziwnego w tym, że tematyka sesji zdobycia autorytetu u ludzi - to być dla nich wystąpieniu wspominał o motywacjach, jakie 
jest dobierana tak, by wyjść naprzeciw użytecznym”. Dzięki wykładowi prof. dr. hab. wpłynęły na wybór takiego imienia szkoły. 
problemom młodego człowieka. Stanisława Kopacza, wszyscy uczestnicy Można nawet powiedzieć, że imię tej szkole 
Gdy Polska wstępowała w struktury Unii konferencji poznali historię życia człowieka, zostało “zadane” dla pamięci i krzewienia 
Europejskiej organizowano konferencję, której który będąc wielkim, nie wyzbył się owego postaw patriotycznych (chociażby przez próbę 
towarzyszyło hasło: “My Europie, Europa “nieomylnego środka”. powrotu do tradycji towarzystwa gimna-
Nam”. W odpowiedzi na zawrotne tempo Kolejny etap konferencji dotyczył patronów stycznego “Sokół”). O tym, jak ważna jest 
zmian następujących we współczesnym naszych gimnazjów. Pierwsze w kolejności – znajomość historii lokalnej, stanowiącej 
społeczeństwie, galopujące zjawiska industria- Gimnazjum w Nowej Sarzynie nosi imię Jana podstawę naszej tożsamości, wspominał w swo-
lizacji, globalizacji, informatyzacji, Zespół Pawła II. Wizytówkę szkoły przedstawił jej prelekcji dyrektor Muzeum Ziemi Leżajskiej 
Szkół przygotował sesję, której wiodącym dyrektor Lesław Marciniak, który podkreślił Andrzej Chmura (członek Zarządu Towa-
tematem stały się “Szanse i zagrożenia współ- jak ważną rolę w pracy wychowawczej i dyda- rzystwa Miłośników Ziemi Leżajskiej).
czesnej cywilizacji”. Dnia 27 marca 2009 r. ktycznej szkoły odgrywa papieskie nauczanie. Gimnazjum w Łętowni przedstawił Jan Siwiec. 
odbyła się kolejna sesja popular- Prezentował sukcesy uczniów 
nonaukowa, poświęcona tym i projekty realizowane w szkole. 
razem “Patronom naszych szkół”. Gimnazjum to nie ma jeszcze 
Konferencję rozpoczął dyrektor swojego imienia. Ostatnie wy-
Zespołu Szkół - Jacek Wojdało- stąpienie, niejako reasumujące 
wicz. Serdecznie powitał gości: przesłanie konferencji, wygłosił 
prelegentów, władze samorzą- ksiądz Jan Częczek (doradca 
dowe, księży i młodzież ze metodyczny Podkarpackiego 
wszystkich szkół gimnazjalnych Centurm Edukacji Nauczycieli 
naszej gminy. Nad przebiegiem w Przemyślu, wizytator nauki 
sesji czuwała wicedyrektor Joanna religii oraz proboszcz Parafii Czerwonka, która starała się 

Mirocin, były nauczyciel – bardzo skrupulatnie przedstawić 
katecheta naszej szkoły). W swo-młodzieży sylwetki kolejnych 
jej prelekcji próbował znaleźć prelegentów. Każdą z prelekcji 
odpowiedź na pytanie: “Czy poprzedzała krótka prezentacja 
w XXI wieku młodemu Pola-danej szkoły. Na samym początku 
kowi, mieszkańcowi globalnej O tym, że Karol Wojtyła próbował także swoją “wizytówkę” zaprezentował Zespół Szkół 

wioski, potrzebne są autorytety?” krzewić wartości w poezji, przypomniał nam im. I. Łukasiewicza. Z prezentacji wynikało 
Dobrą tradycją szkoły stały się zaproszenia na kolejny naukowiec – prof. dr hab. Zenon Ożóg jasno, że szkoła sumiennie bierze przykład ze 
sesję absolwentów, którzy prezentują swoje (pracownik Instytutu Filologii Polskiej swego patrona. Osiąga liczne sukcesy na 
młodzieńcze, ale już poważne zawodowe Uniwersytetu Rzeszowskiego, zajmujący się konkursach i olimpiadach, nie zapominając 
sukcesy. I tym razem młodzież mogła usłyszeć historią literatury XX wieku, krytyką literacką, jednocześnie, że jej priorytetem jest stała troska 
głos byłej uczennicy Agnieszki Zawadzkiej, literaturoznawstwem, teorią literatury, autor o dobro ucznia, zgodnie z hasłem “Szkoła 
podpowiadający, jak cenną i praktyczną książki “Modlitwa w poezji współczesnej”, blisko Ciebie”. Miłym akcentem konferencji 
zdolnością jest szukanie własnych autorytetów. redaktor pisma literacko-artystycznego o zasię-stała się niespodzianka, którą okazał się prezent 
Z zaproszenia do wspólnej dyskusji skorzystał gu ogólnopolskim “Fraza”). Wystąpienie pro-ofiarowany Zespołowi Szkół przez Politechnikę 
wieloletni pracownik Zespołu Szkół im. fesora stało się dla młodzieży okazją poznania Rzeszowską. Dr Jaromir Lechowicz, przedsta-
Ignacego Łukasiewicza Tadeusz Urban. wykładu naukowego, obfitującego w szereg wiciel uczelni, mającej tegoż samego patrona, 
Wskazując rolę umiejętnego kształtowania pojęć z zakresu poetyki dzieła literackiego. wręczył dyrektorowi naszej szkoły replikę 
w sobie kodeksu prawdziwych wartości oryginalnej lampy naftowej Łukasiewicza. Gimnazjum w Sarzynie nosi imię świętego 
odwołał się do twórczości Antoine de Saint-Prelekcja profesora Stanisława Kopacza Stanisława Kostki. Dyrektor Danuta Pinderska 
Exupery’ego.(naukowca zajmującego się analitycznym przedstawiła szkołę, a hagiograficzną legendę 
Szczególne podziękowania należą się wszy-oznaczaniem i rozdziałem jonów metali jej patrona przybliżył nam Ojciec Tomasz Klin 
stkim, którzy się przyczynili do zorganizowania rzadkich, fizykochemią nieorganiczną, autora (jezuita, katecheta I LO w Piotrkowie 
tej sesji, szczególnie jej pomysłodawczyni wielu publikacji, trzech patentów, członka Trybunalskim). Sposobem przekazu wiedzy 
Joannie Czerwonce. Należy podkreślić również towarzystw naukowych), której tematem był o świętym stała się pomysłowa prezentacja 
fakt, iż każdy z zaproszonych prelegentów “Dorobek Ignacego Łukasiewicza we współ- multimedialna. Autor prezentacji z wielkim 
wygłosił swój wykład nieodpłatnie.czesnej nauce i przemyśle”, uzmysłowiła nam, poczuciem humoru wskazał radykalne wybory 

tekst: Stanisław Kusiak, foto: psże Ignacy Łukasiewicz był pionierem wielu młodzieńca, który przypomina młodzieży, że 

Wykład prof. Stanisława  Kopacza
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W SPORCIE 

Kolejny sukces uczniów ZS w Nowej Sarzynie

W sobotę 21 lutego 2009 r. w ZSL w Leżajsku odbyła się już IX przypadło Bartoszowi Leszajowi z Zespołu Szkół Licealnych 
edycja Międzyszkolnego Powiatowego Konkursu Matematycznego w Leżajsku.
,,I Ty możesz zostać studentem” przeznaczonego dla maturzystów Patronat nad konkursem, niezmiennie, od lat sprawują: Starosta 
szkół ponadgimnazjalnych powiatu leżajskiego. Cieszył się on, jak Leżajski, Burmistrz Miasta i Gminy Nowa Sarzyna, Wójt Gminy 
zawsze dużym zainteresowaniem wśród młodzieży. Formuła Leżajsk, Dyrektor ZSL w Leżajsku. Są oni również fundatorami 
konkursu (arkusz maturalny z poziomu rozszerzonego) uświadomiła cennych nagród dla zwycięzców. Tradycją stało się również wspólne 
uczniom stan ich przygotowania do majowego egzaminu dojrzałości. spotkanie laureatów, opiekunów i sponsorów w restauracji CAPRI. 
W tym dniu, z 10 zadaniami otwartymi zmagali się uczniowie z: ZSL Spotkanie upłynęło w miłej atmosferze, przy ciastku i kawie, 
w Leżajsku, ZST w Leżajsku, ZS w Nowej Sarzynie i ZS w Żołyni. Po ufundowanych, jak co roku, przez państwa Niemczyków. 
poprawieniu zakodowanych prac przez komisję złożoną z nauczycieli Konkurs przygotowały i przeprowadziły: mgr Elżbieta Naróg, 
wyżej wymienionych szkół, wyłoniono laureatów. mgr Małgorzata Sarzyńska z ZSL w Leżajsku oraz mgr Magdalena 

Pierwsze miejsce zajął Maciej Zaleski, drugie Anna Zygmunt - Tokarz z ZST w Leżajsku. 
oboje z Zespołu Szkół w Nowej Sarzynie, zaś trzecie miejsce tekst: M.Sarzyńska 
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W tym roku zima długo nie dawała za wygraną. Intensywne lidze lubelsko-podkarpackiej, piłkarzom Unii przyszło rozpocząć 
opady śniegu i deszczu w pierwszej połowie marca sprawiły, że dopiero 29 marca. Na stadionie przy ul. Piłsudskiego, nasz zespół 
większość lubelskich i podkarpackich boisk nie nadawała się gry podejmował Karpaty Krosno i sprawił kibicom wiele radości, 
w piłkę nożną. Z tej przyczyny, dwa pierwsze spotkania rundy zwyciężając 1:0. Gola na wagę trzech punktów zdobył Kamil Oślizło, 
rewanżowej z udziałem Unii Nowa Sarzyna, zostały przełożone. pozyskany w zimowym okienku transferowym z Resovii Rzeszów. 
Mowa tu o meczach wyjazdowych z Orlętami w Radzyniu Podlaskim W przerwie tego meczu, Stanisław Bednarz otrzymał z rąk kibiców 
oraz ze Spartakusem w Szarowoli (k. Tomaszowa Lubelskiego). dyplom i nagrodę niespodziankę za zwycięstwo w internetowym 
W wyniku perturbacji w terminarzu rozgrywek piłkarską wiosnę w III plebiscycie na najlepszego zawodnika Unii w poprzedniej rundzie. Po 

zakończeniu spotkania, pierwszy raz w historii klubu miała miejsce 
konferencja prasowa. Mecze na poziomie III ligi przyciągają sporo 
przedstawicieli mediów. Konferencje ułatwią im kontakt z trenerami 
i piłkarzami. Dziennikarze nie muszą już biegać po obiektach 
w poszukiwaniu rozmówców, gdyż mają do nich dostęp w klubowej 
świetlicy – tłumaczył Zbigniew Hatylak, prezes Unii. Zwycięstwo 
z Karpatami sprawiło, że piłkarze trenera Piotra Brzezińskiego 
w świetnych nastrojach udawali się na kolejne spotkanie do 
Boguchwały. Tam, w środę 1 kwietnia rozegrali kolejny bardzo dobry 
mecz i pokonali miejscowy Izolator 2:1. Tym razem do bramki rywali 
trafili Damian Juda i Daniel Radawiec. Nasi zawodnicy sięgnęli po 
komplet punktów w pełni zasłużenie, prezentując przy tym miły dla 
oka futbol. Udana inauguracja rundy sprawiła, że Unici umocnili się 
w ścisłej czołówce ligowej tabeli. Na koniec nie pozostaje nic innego, 
jak zaprosić mieszkańców miasta i gminy na stadion Miejsko-
Zakładowego Klubu Sportowego, aby obejrzeli kolejne, pełne 
sportowych emocji spotkania.

tekst: ps 

Udany początek rundy wiosennej

9 Pucharów w Przeworsku

W dniu 22 marca 2009r. w Przeworsku odbył się V Ogólnopolski Turniej Karate 
Kyokushin o Puchar Burmistrza Miasta Przeworska. W zawodach wzięło udział 
blisko 180 zawodników z 14 klubów Karate Kyokushin zrzeszonych w PZK. 
Zawodnicy Leżajskiego Klubu Kyokushin Karate przywieźli łącznie 9 pucharów. 

Z dumą możemy powiedzieć, że w leżajskim klubie występuje młodzież z Nowej 
Sarzyny i za każdym razem zajmuje wysokie miejsca w różnego rodzaju zawodach. 
W Przeworsku zdobyli 5 medali. Trzecie miejsca w kata w swoich kategoriach 
wiekowych zajęły Anna Szczuka i Izabela Dec. Iza wywalczyła również pierwsze 
miejsce w kumite.

Trzecie miejsce zajął Wiktor Tokarz, kadet rocznik 1997 - 1996, kumite. Na 
drugim miejscu w kumite uplasowała się Natalia Stachula, rocznik 1999 - 1998.

tekst i foto: ed

Przy piłce zawodnik Unii - Robert Micek

Od lewej: Natalia Stachula, Paula Majder, 
Kasia Burda i Iza Dec



Targi Rękodzieła Ludowego w Nowej Sarzynie - FOTOREPORTAŻ

foto na okładkach: bw

Zespół Obrzędowy “Lasowiaczki” Prezentacja wyrobów rękodzielniczych

Przysmaki przygotowane przez KGW z Tarnogóry

Dużym zainteresowanie cieszyły się drewniane zabawkiSerwetki, koronki, hafty...

Na targach przygrywała kapela ludowa z Tryńczy
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